

سورة الزلزلة - Surah Az Zalalah

المتدبر الصغير

Young Ponderer

برنامج التربية القرآنية والنبوية

Qur'anic and Prophetic Nurturing Program

كراس عملي للطالب

Student Workbook

IACAD/OUT/2018/1813

MC-02-01-1074014

Name:..... | Date:.....



إذن طباعة وإجازة تداول مطبوعات ونصوص Publishing Printing & Text Permit



Generated Date 28-October-2020
Application Number MC-02-01-4752422

تاريخ إنشاء الشهادة
رقم الطلب

Establishment Details

بيانات المنشأة

Establishment Name	AlSalam Islamic Center / مركز السلام الإسلامي	اسم المنشأة
Emirate	Dubai / دبي	الإمارة
Trading License Number	57	رقم الرخصة التجارية
Media File Number	MF-02-5801994	رقم السجل الإعلامي

Permit Details

بيانات التصريح

Service	Printing Permit / إذن طباعة	الخدمة
Type of Publication	Book / كتاب	نوع المطبوع
Book Title	Surah Al Zalzalah - Student Workbook	اسم الكتاب
Author Name	ALSALAM ISLAMIC CENTER	اسم المؤلف
Language	English / الإنجليزية	اللغة
Age Classification	10-12	التصنيف العمري

Warning

تنويه

يجب تدوين رقم موافقة إذن الطباعة واسم المطبعة وعنوانها بالإضافة للتصنيف العمري مع ذكر الجملة التالية " تم تصنيف وتحديد الفئة العمرية التي تلائم محتوى الكتب وفقا لنظام التصنيف العمري الصادر عن المجلس الوطني للإعلام " وذلك للحصول على موافقة التداول



إعتماد مدير ادارة المحتوى الإعلامي

This is an electronic permit, no need for a stamp. Any deletion or alteration in this permit makes it cancelled

هذه الإجازة صدرت إلكترونيا ولا تحتاج إلى ختم. أي كشط أو تغيير في الإجازة يلغيها

To verify the permit information please call customer happiness center at 600535558

لمراجعة صحة البيانات الواردة بالإجازة الرجاء التواصل مع مركز سعادة المتعاملين على الرقم 600535558

هيئة الاتحادية | Federal Authority

ص.ب 3790 P.O.BOX | أبوظبي, الإمارات العربية المتحدة | ABU DHABI, UNITED ARAB EMIRATES | فاكس: +971 2 4450458 | هاتف: +971 2 4044333
www.nmc.gov.ae

بِسْمِ اللّٰهِ الرَّحْمٰنِ الرَّحِیْمِ

لا حول ولا قوة الا بالله

Contents

Page



مركز السلام الإسلامي

Al Salam Islamic Center

3

Who we are? (من نحن؟)

Our Mission, Vision and Values (رؤيتنا، رسالتنا وقيمنا)



برنامج التربية القرآنية والنبوية

Qur'anic and Prophetic Nurturing Program

5

Our Core Offering (المنهج الأساسي)



المتدبر الصغير

The Young Ponderer

8

Program Overview (لمحة عن البرنامج)

'The Good Tree' – Study Topics Overview (الشجرة الطيبة)



توجيهات الصف

Classroom Guidelines

18

Classroom Rules (قوانين الصف)



Lesson Plan (جدول الدروس)

Introduction (مقدمة عن السورة)

Surah Az Zalzalah (سورة الزلزلة) – Ayah by Ayah Breakdown

Observation (الملاحظة)

Tafsir (التفسير)

Taddabur (التدبر)

Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorize (الحفظ)



مركز السلام الإسلامي
Al Salam Islamic Center

مركز السلام الإسلامي

Al Salam Islamic Center

لمحة عن مركز السلام الإسلامي

السلام: اسم من أسماء الله تعالى ومعناه المنزه من النقائص والعيوب وواهب السلام.

الإسلام: دين الله وهو الاستسلام لله وحده والتحرر من عبودية غير الله.

المسلم: من سلم المسلمون من لسانه ويده.

السلام عليكم: تحية الإسلام وهي دعاء للآخر بالسلامة من كل شر ومكروه.

دار السلام: الجنة الدار التي أعدها الله لعباده المؤمنين نعيم دائم أبدي.

Overview of Al Salam Islamic Center

As Salam: is one of the Most Beautiful Names of Allah. He is the One Who is free from all defects and faults and He is the Giver of Peace.

Islam: is to surrender to Allah alone and to free oneself from worshipping other than Allah.

Muslim: the one who others are safe from his tongue and hand.

As Salam Alaykum: this is the greeting of Islam which means "Peace be upon you". It is an invocation for one being greeted to have peace and safety from all evil.

Dar As Salam: the Home of Peace which is the eternal and everlasting paradise Allah has prepared for His believing slaves.

رؤيتنا: والله يدعو إلى دار السلام.

رسالتنا: السعي بإذن الله لنشر السلام في العالم وذلك بغرس معرفة الله ومحبته بين الناس وإعداد القدوة المسلمة الصالحة النافعة وبناء صرح إسلامي لخدمة القرآن الكريم والسنة النبوية.

قيمتنا: السلام، الصدق، المحبة، الإحسان.

أهدافنا:

1. تعريف الناس بهدفهم في الحياة وذلك بمعرفة الله ومحبته للوصول إلى السلام.
2. إقامة دروس إيمانية ومحاضرات علمية وبرامج تربوية عن أسماء الله الحسنى لكافة الأعمار وكيف نعيش مع الله ومع كتاب الله وسنة نبيه صلى الله عليه وسلم.
3. تعزيز الآداب الإسلامية والأخلاق الحميدة من خلال أسماء الله الحسنى وتدبر القرآن الكريم.
4. إصدار كتب، ومناهج ومنشورات تُعنى بالعلم الشرعي عن الله وكتاب الله بصورة سهلة وميسرة للمتعلم والمعلم.
5. بناء صرح لخدمة القرآن الكريم والسنة النبوية الكترونياً وسهولة الوصول للعلم لكافة المستويات ومختلف اللغات.
6. نشر دين الإسلام وتعاليمه بصورة ميسرة ومحبة للنفوس من خلال وسائل الاتصال بمختلف اللغات.

Our vision: “And Allah invites to the Home of Peace (paradise)”.

Our mission: To strive, by the permission of Allah the spreading of peace globally by knowing Allah and loving Him, to be a good, Islamic example that is beneficial to others, and to build an Islamic platform which serves the Noble Qur’an and the Prophetic Sunnah.

Our values: Peace, Truthfulness, Love, Excellence.

Our Goals:

1. To define to the people their goal in life and that is by knowing Allah and loving Him in order to reach peace.
2. To conduct faith-based classes, academic lectures and nurturing programs about the Most Beautiful Names of Allah for all age groups, and to learn how to live with Allah, the Book of Allah and the Way of His Prophet (peace and blessings of Allah be up on him).
3. To instill Islamic manners and praiseworthy qualities through the Most Beautiful Names of Allah and pondering the Noble Qur’an.
4. To produce books, curriculums and publications related to knowledge about Allah and the Book of Allah, displayed in an easy and simple manner for the student and teacher.
5. To build a digital platform which serves the Noble Qur’an and the Prophetic Sunnah by providing easy access of knowledge to all age groups and in different languages.
6. To spread the religion of Islam and its teachings in an easy and loving way to the people through social media and different languages.



برنامج التربية القرآنية والنبوية

Qur'anic and Prophetic Nurturing Program

برنامج التربية القرآنية والنبوية

Qur'anic and Prophetic Nurturing Program

ما فكرة برنامج التربية القرآنية والنبوية؟

- اقتباس فكرة البرنامج من القرآن الكريم مَثَل الشجرة الطيبة أصلها الإيمان وفرعها العلم وثمارها الأخلاق الحسنة.
- وهو برنامج يهدف الى ربط الفرد بالقرآن الكريم والسنة النبوية ليكون منهاجا لهم في الحياة ووضع أساس قوي لهم وغرس القيم الاسلامية لبناء مجتمع واثق وفعال.

What is the concept behind the Qur'anic and Prophetic Nurturing Program?

- The concept of the program is to extract nurturing from the Noble Qur'an and Sunnah. Like the good tree, its roots are faith, its branches are knowledge and its fruits are good manners.
- The program aims to connect the individual with the Noble Qur'an and Prophetic Sunnah so that it becomes a way of life for her by placing a strong foundation and instilling Islamic values to build a confident and active society.

ما هدف البرنامج؟

- 1 . معالجة المشاكل والامراض التي يتعرضون لها في الحياة من خلال تدبر القرآن ودراسة السنة النبوية.
- 2 . تطوير مهارات الأفراد ومساعدتهم في ايجاد أنفسهم وهدفهم السامي في الحياة من خلال ربطهم بالله ووضع محبة الله في قلوبهم.
- 3 . حفظهم من المتغيرات والتحديات التي يتعرضون لها والافكار المتطرفة من خلال إظهار سماحة الاسلام.
- 4 . توفير بيئة جذابة ومتميزة وآمنة وفق معايير الأمن والسلامة في الدولة.
- 5 . استخدام الوسائل الحديثة المبتكرة في التربية والتعليم.
- 6 . خلق جو من الايجابية والمرح والألفة.

What are the goals of the program?

1. To treat internal issues and problems which individuals face in their life through pondering the Qur'an and learning the Prophetic Sunnah.
2. To develop the talents of individuals and help them discover themselves and their noble goal in life by connecting them to Allah and placing the love of Allah in their hearts.
3. To protect them from changes and challenges which they face externally, and from extremist views by showing them the tolerance of Islam and its balanced beliefs.
4. To provide an attractive, distinctive, and safe environment.
5. To use modern and innovative methods in nurturing and teaching.
6. To create a positive, enjoyable and comfortable environment.



المتدبر الصغير

The Young Ponderer

المتدبر الصغير

The Young Ponderer

لمحة عن برنامج التربية القرآنية النبوية (المتدبر الصغير):

يطرح مركز السلام الاسلامي برنامج التربية القرآنية والنبوية (المتدبر الصغير) وهو برنامج يهدف الى ربط الجيل الجديد بالقرآن الكريم والسنة النبوية ليكون منهاجا لهم في الحياة.

Overview of the Qur'anic and Prophetic Nurturing Program

(Young Ponderer):

Al Salam Islamic Center offers a unique and distinguished program called the Qur'anic and Prophetic Nurturing Program. It is a program that aims to connect the new generation to the Noble Qur'an and Prophetic Sunnah so that it becomes a way of life for them.

الفئات العمرية:

للأطفال من عمر ست سنوات فما فوق لبناء أساس قوي بغرس القيم الاسلامية و اعداد النشئ المسلم الواثق بدينه و ليكون قدوة حسنة في مجتمعه.

Age group:

Children aged six and older. The goal is to place a strong foundation of Islamic values so the child may be confident of his/her religion and to be a good example in his/her society.

هدف البرنامج:

تربية القدوة الواثقة المتوازنة الفعالة والتي تخدم مجتمعتها وبلدها ودينها.

1. اقتباس فكرة البرنامج من القرآن الكريم مَثَل الشجرة الطيبة أصلها إيمان وفرعها العلم وثمارها الأخلاق الحسنة.

2. توفير بيئة جذابة ومتميزة وأمنة وفق معايير الأمن والسلامة في الدولة.
3. استخدام الوسائل الحديثة المبتكرة في التربية والتعليم.
4. خلق جو من الايجابية والمرح وغرس قيمة التسامح بين الطلاب.
5. تعزيز الاخلاق الاسلامية للجيل الجديد.
6. اشاعة جو من الالفة والترابط بين الطلاب.
7. غرس اهمية التلاحم الاسري من خلال انشطة تساهم في ابراز هذه القيمة.
8. تطوير مهارات الطلاب ومساعدتهم في ايجاد أنفسهم وهدفهم السامي في الحياة من خلال ربطهم بالله ووضع محبة الله في قلوبهم.
9. معالجة المشاكل والامراض التي يتعرض لها الطالب في الحياة من خلال تدبر القران ودراسة السنة النبوية.
10. حفظهم من المتغيرات والتحديات التي يتعرضون لها والافكار المتطرفة من خلال اظهار سماحة الاسلام.

Program objectives:

Nurturing confident, balanced and effective role models that serve their society, country, and religion.

1. Extracting the idea of the program from the Noble Qur'an, like the good tree, its roots are faith, its branches are knowledge and its fruits are good manners.
2. Providing an attractive, distinctive and secure environment.
3. Use of innovative, modern means in nurturing and teaching.
4. Creating a positive and fun atmosphere to place and instil the value of tolerance between the students.
5. Instil Islamic manners in the new generation.
6. Bring forth an air of affinity and connection between the youth.
7. Plant the importance of family bonding through activities which support this value.

8. Develop the students' talents and help them discover themselves and their noble goal in life by connecting them to Allah, and placing the love of Allah in their hearts.
9. Treat internal issues and problems which students face in their life through pondering the Qur'an and learning the Prophetic Sunnah.
10. To protect them from changes and challenges which they face externally, and from extremist views by showing them the tolerance of Islam and its balanced beliefs.

'The Good Tree' (الشجرة الطيبة)

أَلَمْ تَرَ كَيْفَ ضَرَبَ اللَّهُ مَثَلًا كَلِمَةً طَيِّبَةً كَشَجَرَةٍ طَيِّبَةٍ
أَصْلُهَا ثَابِتٌ وَفَرْعُهَا فِي السَّمَاءِ ﴿٢٤﴾

See you not how Allah sets forth a parable? A goodly word as a goodly tree, whose root is firmly fixed, and its branches (reach) to the sky (i.e. very high).

تَوَاتَىٰ أَكْلَهَا كُلِّ حِينٍ بِإِذْنِ رَبِّهَا وَيَضْرِبُ اللَّهُ الْأَمْثَالَ لِلنَّاسِ
لَعَلَّهُمْ يَتَذَكَّرُونَ ﴿٢٥﴾

Giving its fruit at all times, by the Leave of its Lord, and Allah sets forth parables for mankind in order that they may remember.

– Surah Ibrahim 24-25



Fruits: Application of the ayat in life and changing for the better. Prevention from sicknesses of the heart and caring with values.



Trunk and Branches: Application of the Qur'an.



Roots: Faith as a result of pondering the Qur'an and knowing Who is Allah.

'The Good Tree' (الشجرة الطيبة)

عَنْ جُنْدُبِ بْنِ عَبْدِ اللَّهِ، قَالَ كُنَّا مَعَ النَّبِيِّ صَلَّى اللَّهُ عَلَيْهِ وَسَلَّمَ. وَنَحْنُ فِتْيَانٌ حَزَاوِرَةٌ فَتَعَلَّمْنَا الْإِيمَانَ قَبْلَ أَنْ نَتَعَلَّمَ الْقُرْآنَ ثُمَّ تَعَلَّمْنَا الْقُرْآنَ فَازْدَدْنَا بِهِ إِيْمَانًا

سنن ابن ماجه كتاب 1، حديث 64

It was narrated that Jundub bin 'Abdullah said: We were with the Prophet (ﷺ) and we were strong youths, so we learned faith before we learned Qur'an. Then we learned Qur'an and our faith increased there

Sunan Ibn Majah Book 1, Hadith 64

Learned Faith (تَعَلَّمْنَا الْإِيمَانَ)

Learned Qur'an (تَعَلَّمْنَا الْقُرْآنَ)

Faith Increased (فَازْدَدْنَا بِهِ إِيْمَانًا)

Good deeds (العمل الصالح)

Good manners (حسن الخلق)

'The Good Tree' (الشجرة الطيبة)



Iman (الإيمان)

Before starting anything, the foundation needs to be correct. Through this program, we hope to interact with the Qur'an from a 'faith' perspective by learning the names of Allah mentioned in the Surah, Pillars of Faith, commands, characteristics of the people, and to live by the ayat being learned. This includes observing, tafseer and taddabur.



Qur'an (القرآن)

After learning, understanding and pondering over the ayat, the student becomes more proficient in reciting and memorizing the ayat. The goal is to have the ayat imprinted in the heart and not the mind.



Manners (الآداب)

The result of a correct foundation of belief (roots) that's acted upon (trunk and branches) will result in beautiful manners and values (fruits). The 'fruits' of the tree is what will be shown and tasted by others. Throughout this program, manners and values will be emphasized. And any types of 'insects' that can spoil the fruits are highlighted as well in order to keep the good tree intact.



Roots

- Observation (ملاحظة)
- Tafsir (تفسير)
- Taddabur (تدبر)



Trunk & Branches

- Recite (تلاوة)
- Tajweed (تجويد)
- Memorize (حفظ)



Fruits

- Manners (آداب)
- Values (قيم)
- Purification (تزكية)



Iman (الإيمان) – Topics Breakdown



Observation (الملاحظة)

- Theme of Surah
- Connection between beginning and end of Surah
- Word repetition



Tafsir (تفسير)

- Tafsir As Sa'ady
- Meaning of words



Taddabur (تدبر)

- Names of Allah
- Pillars of Faith
- Commands & Prohibitions
- Stories
- Promises and Warnings
- How to act on what's learned (good deeds, dua, manners)



Qur'an (القرآن) – Topics Breakdown

Qur'an (القرآن)



Recite (تلاوة)

- Listen and recite
- Improve makharij



Tajweed (تجويد)

- Emphasize important tajweed rules in the Surah



Memorize (حفظ)

- Memorize the ayat after learning about them



Manners (الآداب) – Topics Breakdown

Manners (الآداب)



Manners (الآداب)

- Good manners mentioned in the surah



Values (القيّم)

- Morals mentioned in the Surah



Purification (التزكية)

- Bad manners and morals mentioned in the surah in order to avoid them



توجيهات للمعلمات والصف

Classroom Guidelines

قوانين الصف

1. احترام المعلم، واحترام الطلاب، واحترام الممتلكات.



2. لا يسمح بتصوير أو تسجيل صوت المعلمة والطالبات.



3. يرجى الحضور بانتظام.



4. لا يسمح حجز مقعد لنفسك أو طالبة أخرى.



5. لا نتحدث بينما المعلم يتحدث.



6. يجب على الطلاب رفع أيديهم قبل التحدث.



Classroom Rules



1. Respect, respect, respect. Respect the teacher, respect the students, respect the property.



2. Students are not allowed to photograph or record the teacher or other students.



3. Please come regularly.



4. No seat reservation is allowed for yourself or another student.



5. No talking while the teacher is speaking.



6. Students should raise their hands and wait to be called on before speaking.



سورة الزلزلة

Surah Az Zalzalah

نظرة عامة على الدروس

Lesson Overview

Lesson الدرس	Ayah آيات
1	Introduction and Observation
2	Ayah 1 إِذَا زُلْزِلَتِ الْأَرْضُ زِلْزَالَهَا
3	Allah's Creation of the Earth
4	Ayah 2 وَأَخْرَجَتِ الْأَرْضُ أَثْقَالَهَا
5	Ayah 3 وَقَالَ الْإِنْسَانُ مَا لَهَا
6	Ayah 4 يَوْمَئِذٍ تُحَدِّثُ أَخْبَارَهَا
7	Ayah 5 بِأَنَّ رَبَّكَ أَوْحَى لَهَا
8	Ayah 6 يَوْمَئِذٍ يَصْدُرُ النَّاسُ أَشْتَاتًا لِيُرَوْا أَعْمَالَهُمْ
9	Ayah 7 فَمَنْ يَعْمَلْ مِثْقَالَ ذَرَّةٍ خَيْرًا يَرَهُ
10	Application of Ayah 7 in class
11	Ayah 8 وَمَنْ يَعْمَلْ مِثْقَالَ ذَرَّةٍ شَرًّا يَرَهُ
12	Application of Ayah 8 in class

13	Summary
14	Recitation Exam

Introduction

Name of Surah:

Order in the Qur'an:

Number of ayat:

Revealed in:

Meaning of (الزلزلة):

Name of Surah is mentioned in which ayah?

Observation (الملاحظة)



Names of Allah

Name	Meaning	Number of times
الرب		

Repeated similar words in the Surah:

Write the ayah number:

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

Tafsir (التفسير)

إِذَا زُلْزِلَتِ الْأَرْضُ زِلْزَالَهَا

Word	Meaning
إِذَا
زُلْزِلَتِ
الْأَرْضُ
زِلْزَالَهَا

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

How do we act on the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

إِذَا زُلْزِلَتِ الْأَرْضُ زِلْزَالَهَا ۝

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتق ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

The Earth

Dotted lines for writing.

Tafsir (التفسير)

وَأَخْرَجَتِ الْأَرْضُ أَثْقَالَهَا ﴿٢﴾

Word	Meaning
وَأَخْرَجَتِ
الْأَرْضُ
أَثْقَالَهَا

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

How do we act on the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

وَأَخْرَجَتِ الْأَرْضُ أَثْقَالَهَا ۖ

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتقِ ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

Tafsir (التفسير)

وَقَالَ الْإِنْسَانُ مَا لَهَا ۚ

Word	Meaning
وَقَالَ
الْإِنْسَانُ
مَا لَهَا

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

How do we act on the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

وَقَالَ الْإِنْسَانُ مَا لَهَا ۚ

Ghunna
(غنة) 2
counts

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتقِ ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

Tafsir (التفسير)

يَوْمَئِذٍ تُحَدِّثُ أَخْبَارَهَا ﴿٤﴾

Word	Meaning
يَوْمَئِذٍ
تُحَدِّثُ
أَخْبَارَهَا

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

How do we act on the ayah?

.....

.....

.....

.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

يَوْمَئِذٍ تُحَدِّثُ أَخْبَارَهَا

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتقِ ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

Tafsir (التفسير)

بِأَنَّ رَبَّكَ أَوْحَىٰ لَهَا ۗ

Word	Meaning
بِأَنَّ
رَبَّكَ
أَوْحَىٰ
لَهَا

الرَّبِّ

Ar Rabb – The Nurturer

Knowledge (علم)

GENERAL NURTURING FOR ALL PEOPLE:

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

SPECIAL NURTURING FOR BELIEVERS:

.....

.....

.....

.....

.....

Action (عمل)

.....

.....

.....

.....

.....

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

How do we act on the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

بِأَنَّ رَبَّكَ أَوْحَىٰ لَهَا ۗ

Ghunna

(غنة) 2

counts

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتقِ ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

Tafsir (التفسير)

يَوْمَئِذٍ يَصُدُّرُ النَّاسُ أَشْتَاتًا لِيُرَوْا أَعْمَالَهُمْ ﴿٦﴾

Word	Meaning
يَوْمَئِذٍ
يَصُدُّرُ
النَّاسُ
أَشْتَاتًا
لِيُرَوْا
أَعْمَالَهُمْ

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....

How do we act on the ayah?

.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

يَوْمَئِذٍ يَصْدُرُ النَّاسُ أَشْتَاتًا لِيُرَوْا أَعْمَلَهُمْ



Merging
without
Ghunna
(ادغام بغير غنة)
2 counts

Ghunna
(غنة) 2
counts

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتقِ ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

Tafsir (التفسير)

فَمَنْ يَعْمَلْ مِثْقَالَ ذَرَّةٍ خَيْرًا يَرَهُ ﴿٧﴾

Word	Meaning
فَمَنْ
يَعْمَلْ
مِثْقَالَ
ذَرَّةٍ
خَيْرًا
يَرَهُ

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....

How do we act on the ayah?

.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

فَمَنْ يَعْمَلْ مِثْقَالَ ذَرَّةٍ خَيْرًا يَرَهُ ﴿٧﴾

Merging
without
Ghunna
(ادغام بغير غنة)
2 counts

Merging with
Ghunna
(ادغام بغنة)
2 counts

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتقِ ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

Tafsir (التفسير)

وَمَنْ يَعْمَلْ مِثْقَالَ ذَرَّةٍ شَرًّا يَرَهُ ۝٨

Word	Meaning
وَمَنْ
يَعْمَلْ
مِثْقَالَ
ذَرَّةٍ
شَرًّا
يَرَهُ

Taddabur (التدبر)

So what do we learn from the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

How do we act on the ayah?

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

Quran Recitation (التلاوة)

Tajweed (التجويد)

Memorization (الحفظ)

وَمَنْ يَعْمَلْ مِثْقَالَ ذَرَّةٍ شَرًّا يَرَهُ ۝٨

Merging
without
Ghunna
(ادغام بغير غنة)
2 counts

Merging with
Ghunna
(ادغام بغنة)
2 counts

وعن عبد الله بن عمرو بن العاص رضي الله عنهما عن النبي صلى الله عليه وسلم قال: "يقال لصاحب القرآن: اقرأ وارتق ورتل كما كنت ترتل في الدنيا، فإن منزلتك عند آخر آية تقرؤها".

The Prophet (ﷺ) said, "The one who was devoted to the Qur'an will be told on the Day of Resurrection: 'Recite and ascend (in ranks) as you used to recite when you were in the world. Your rank will be at the last Ayah you recite.'"

(Riyadh As Saliheen, Abu Dawud and At- Tirmidhi, Book 9, Hadith 1001)

تم بحمد الله



مركز السلام الإسلامي

AL SALAM ISLAMIC CENTER

Copyright © 2020 by Al Salam Islamic Center.

All rights reserved

www.markazalsalam.com

This coursebook is not for sale.



www.markazalsalam.com



info@markazalsalam.com



Al Salam Islamic Center



t.me/markazalsalam



t.me/dropletsofdew



+97150 8008875